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Rhabdalestes aeratis, new species 
(Characiformes: Alestidae): 
fi rst occurrence of the genus 

from the Middle Congo River basin

Melanie L. J. Stiassny*, ** and Scott A. Schaefer*

Rhabdalestes aeratis, new species, is described from the outlet of Lake Tumba at Irebu. It is assigned to the genus 
Rhabdalestes, pending the determination of phylogenetic diagnoses for genera of the non-monophyletic tribe Pe-
tersiini. It is distinguished from all putative congeners by the combination of a slender body form, a complete 
lateral line with 27-28 pored scales, 4.5 scale rows above the lateral line, 14-15 branched anal-fi n rays, 17-19 gill 
rakers on the lower limb of the fi rst arch, and by a distinctive coloration pattern consisting of dark pigmentation 
on the dorsum, head, and posterior scale margins overlying a golden-bronze refl ective ground coloration, with-
out a broad dark midlateral stripe. Despite problems with the diagnosis of genera currently assigned to the Pe-
tersiini, and diffi culty in distinguishing species within genera due to variation and broad overlap of features, 
recognition of species-level diversity from poorly-known geographic regions is both warranted and useful, pend-
ing detailed revisionary study. 

Rhabdalestes aeratis est une nouvelle espèce décrite de l’exutoire du Lac Tumba à Irebu. Elle est provisoirement 
placée dans le genre Rhabdalestes, dans l’attente d’une diagnose phylogénétique des genres de la tribu non-mo-
nophylétique des Petersiini. Elle se distingue de tous ses supposés congénères par la combinaison: corps de 
forme élancée, ligne latérale complète avec 27-28 écailles avec pores, 4.5 rangées écailles au-dessus de la ligne 
latérale, 14-15 rayons ramifi és à la nageoire anale, 17-19 branchiospines sur la branche inférieure du premier arc 
branchial, et un patron de coloration distinctif consistant en une pigmentation foncée sur le dos, la tête et le bord 
postérieur des écailles, superposée à une coloration de fond bronze-dorée brillante, sans large bande sombre le 
long du corps. Malgré les problèmes liés à la diagnose des genre actuellement placés dans les Petersiini et la 
diffi culté à distinguer les espèces à l’intérieur de ces genre du fait de la variabilité des charactère et du chevau-
chement de cette variabilité, la reconnaissance de la diversité au niveau spécifi que dans les régions peu étudiée 
est justifi ée et utile, en attendant une révision détaillée.
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